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Roman Skomorochov 19. května 2023

Problémy Baltské flotily aneb jak vyčistit jezero NATO
cs.topwar.ru/217263-problemy-baltijskogo-flota-ili-kak-ochistit-ozero-nato.html

 
Pokračování tématu možných důsledků pro Rusko ze vstupu Finska
a (zejména) Švédska do NATO. V co se promění Baltské moře a
nebude osud DCBF tak smutný jako ve dvou světových válkách,
tedy uzavření v louži kolem Kronštadtu v očekávání jeho přirozeného
konce.

 
K tématu vstupu Finska a Švédska do NATO se již vyjádřil téměř
celý vojensko-politický spisovatelský sbor, který ocenil tento
jednoznačný úspěch ruského ministerstva zahraničí.

Ale nakonec se mnozí, kteří nejsou lhostejní, vážně zabývali
otázkou, zda v souvislosti s tím Baltské moře jako celek a Finský
záliv zvláště, jak se to již stalo u nás příběhy, jímka pro lodě

https://cs.topwar.ru/217263-problemy-baltijskogo-flota-ili-kak-ochistit-ozero-nato.html
https://cs.topwar.ru/history/
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zablokované v přístavech?

 
Samozřejmě, když se podíváte na mapu, vše vypadá smutně.
Vzhledem k tomu, že Pobaltí je již dlouho v NATO, přidání Švédska
a Finska zamyká ruské lodě ve Finském zálivu a otázka blokády
Kaliningradu není na stole, ale je ve vzduchu jako samotné runy.
„mene, tekel, farel“.

Situace je komplikovaná, pokud nepůjdete do detailů, a to je přesně
to, co nyní uděláme.

Poslouchejte sami: Estonsko, Litva, Lotyšsko. A ještě něco:
Ozbrojené síly Estonska, Litvy, Lotyšska. A poslední: námořní síly
Estonska, Litvy, Lotyšska. Co slyšíte ve svém mozku?
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Myslím, že jsou tací, kteří byli prostě rozhořčeni a většina se usmála.
Opravdu, co flotily a o armádách mluvíme, pokud ozbrojené síly
Estonska mají sílu 7 lidí a flotilu tvoří velitelská loď, tři minolovky a
dva čluny? Lotyšsko je tvrdší: ozbrojené síly mají 200 16 lidí a flotilu
tvoří minonosič, čtyři minolovky a osm člunů. Obecně platí, že síla je
zlá a temná.

Ale ano, Baltové mají pobřeží, kam můžete umístit jakýkoli druh anti-
lodě оружие a území země, kam můžete pustit jakékoliv jednotky
libovolné země.

To znamená, že Baltové sami neukazují vojenskou sílu, ale s
územím ano, mohou nám ublížit. Teoreticky. Protože v praxi vše,
čeho jsou nově ražení členové NATO schopni, je proskakovat
bažinami v pravidelných cvičeních zobrazujících obranu
„suwalkiského koridoru“. A cvičí v tom všechny ze spojenců NATO.
Točí se jen jakýsi dopravník.

Zkusme se podívat na to, co vzejde z konfrontace mezi NATO a
Ruskem ve Finském zálivu Baltského moře.

Pobřeží Ruska tvoří asi 7 % z celku, navíc je rozděleno na dvě části,
samotnou ruskou a Kaliningradskou enklávu. Dvě poziční oblasti
izolované od sebe, které budou mít pevnosti Kronštadt a Baltiysk. A
obě oblasti budou bojovat všemožnými způsoby, na základě sil, které
mají k dispozici.

Obecně v realitě moderních válek nevypadá výstup lodí z krycí zóny
systémů pobřežní PVO jako nejlepší nápad. To platí pro naše lodě.
To, že v režimu eskalace Baltům přinesou „všechno a ještě víc a jde
to i bez chleba“, je pochopitelné.

Lotyši se už třesou nadšením, měli slíbené protilodní řízené střely
Norwegian Naval Strike Missile a pak lotyšští střelci předvedou těmto
Rusům... Otázkou je, co se stane, když to neudělají, protože v

https://cs.topwar.ru/armament/fleet/
https://cs.topwar.ru/armament/weapons/
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Lotyšsku Kaliningrad je vážně považován za hrozbu pro bezpečnost
země. Axiomatický. Kaliningrad ohrožuje celé Lotyšsko právě
proto, že existuje.

Polsko také zbrojí. Ale zbrojí obecně, používá se tam všechno:
jihokorejská танки a samohybná děla, japonské torpédoborce,
americké Hymary MLRS a jihoafrická obrněná vozidla. Obecně platí,
že pánové berou všechno, až po brambory. Proč není zcela jasné,
zdá se, že sami Poláci se ještě nerozhodli, s kým budou v budoucnu
bojovat.

Ale konkrétně na naše téma – padesát odpalovacích zařízení
pobřežních protilodních střel, všechny stejné NSM. A proti komu
bude všechna ta velkolepost namířena, těžko říct. Spekuluje se (ne
bezdůvodně, nutno uznat), že se Poláci stanou přáteli proti
Němcům, ale reálnější varianta je, když lodě DKBF nebudou moci
nálet vůbec opustit, protože 50 Odpalovací zařízení NSM jsou více
než jen závažným argumentem.

 

https://cs.topwar.ru/armament/armour/
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Co máme skladem?

 
V aktivu – ve smyslu toho, čeho je schopna naše Baltská flotila
Dvakrát Red Banner? Podívejme se na něj bez růžových brýlí. Pro
slabé povahy je lepší odejít.

Neexistují žádné podvodní síly. Jediná ponorka B-806 "Dmitrov",
spuštěná v roce 1986, je podle oficiálních údajů poněkud podobná
"Záporoží", naposledy jsem šel na kampaň v roce 2020. Opravdu
vydechne naposledy, ale není důvod k rozhořčeným výkřikům.

 
Mírně řečeno, naše část Baltu není vhodná pro podmořské operace.
To se ví už od první světové války a co šlo na podíl pobaltských
ponorek ve Velké vlastenecké válce, si každý přečte sám.

Vlajková loď Baltské flotily, torpédoborec „Persistent“ (projekt 956
„Sarych“), o něco mladší než dieselelektrická ponorka „Dmitrov“
(1991), byl naposledy na volném moři v roce 2015, při náhlé inspekci
flotila.
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Další oprava byla provedena v letech 2019-2022, co to lodi dá, těžko
říct, hlavní věcí není dělat paralely s flotilou teplého moře.

Hlídkové lodě 2. ranku projektu 11540 „Hawk“, „Yaroslav the Wise“ a
„Fearless“ jsou v ne zcela jasném stavu. Fearless byl modernizován
v letech 2014 až 2023 a dodnes je těžké říci, jak oprava skončila.
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"Yaroslav the Wise" byl postaven v letech 1988 až 2009, poté byl
dobře řízen na bojových misích, poslední oprava byla v roce 2021.

Korvety 2. řady projektu 20380 typu „Strážní“.
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Kvalitní dle mého názoru "minifregaty", s velmi silnými zbraněmi,
typičtější pro fregaty, ale s velmi nevýraznou PVO. Zejména v
„Guardian“, v „Savvy“, „Courageous“ a „Resistant“ vypadá
protivzdušná obrana lépe, ale tváří v tvář velkému počtu nepřátel
letectví ve vzduchu (a bude toho hodně, NATO jen takto bojuje)
budou mít tyto čluny velmi krátkou životnost.

Nevypadá to divně, ale hlavní hrozbou pro lodě NATO v
hypotetickém konfliktu budou malé lodě, kterými byla flotila
vybavena ne zcela jasným z jakých důvodů, ale víceméně v
množství.

Zde je samozřejmě vše na hromadě: jak staré RTO projektů 1234
„Gadfly“, dožívající své životy, ale částečně vybavené „Onyx“, tak
RTO projektu 21631 „Buyan-M“, lodě nejsou bez vad (ostřený pod
mělkou vodou a bez normální plavby), ale se slušnými moderními
zbraněmi a velmi dobrými RTO projektu 22800 Karakurt.

https://cs.topwar.ru/armament/aviation/
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No, je naprosto nepochopitelné, jakou roli hrají raketové čluny
projektu 1241 Molniya, upřímně řečeno slabé a staré, jejichž výzbroj
tvoří v nejlepším případě protilodní střely P-270 Moskit. Přinejhorším
P-15 "Termite" pochází z 50. let minulého století.

Těžko říct, jakou sílu budou dvě desítky těchto lodí ve skutečnosti
představovat, ale toto je hlavní úderná síla Baltské flotily, ať to zní
jakkoli smutně. 4 korvety a asi 20 raketových lodí. Všechno.

S protiponorkovými a protiminovými silami je také vše smutné. Jedna
minolovka projektu 12700 „Alexandrite“ a šest malých
protiponorkových lodí projektu 1331M, které dožívají své životy – to
je také vše.

 
Ano, korvety nové generace projektu Guardian dokážou zařídit i
těžký život ponorkám, ale spoléhat se na vyřešení všech problémů
na čtyři lodě je přehnaná troufalost. Čekám na něco od veteránů...

Možný vývoj
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Ve skutečnosti nejde jen o to, že lodě jsou staré. Baltské moře je
obecně velmi složitý region, to je známo již více než 100 let. Protáhlá
vodní plocha, mělká, s omezenými plavebními dráhami, skrz a skrz
pomocí kontroly a sledování. V Baltu není snadné jednat, zde stojí
za to připomenout historický příklad bitvy o Moonsund, kdy pět
německých bitevních lodí a stovka podpůrných lodí dost neúspěšně
přešlapovala kolem dvou ruských bitevních lodí (Slava / Borodino a
Grazhdanin / Tsesarevich) tucet torpédoborců.

Od té doby se nic nezměnilo, kromě toho, že doly se staly
chytřejšími a nebezpečnějšími. A také nemáme žádný rozumný
koncept využití vozového parku. Velmi vágní „bezpečnost navigace“
není, víte, pro obálku s červeným pruhem.

Takže dvě základní centra.

Baltiysk
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Tam sídlí naše raketové lodě, projekt 20380 korvety, pokud se
vlajková loď Baltské flotily, torpédoborec Persistent, dostane z
opravy, bude tam také jeho místo.

Tyto lodě mohou být okamžitě odškrtnuty ze seznamu 10 minut po
začátku hodiny. Budou zasaženi ze dvou stran najednou,
nejjednodušší úkol je ze vzdálenosti 30 km, z polského území se dá
pracovat obecně se vším: raketami, granáty MLRS, konvenčním
dělostřelectvem.

A předem se dají všechny přijatelné fairwaye ostřelovat minami (což
se určitě udělá, aby lodě z Baltiysku nikam nejezdily), které prakticky
není co odstraňovat. Jedna minolovka pro celé Pobaltí není vážná.
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Takže scénář Velké vlastenecké války „Lodě stojí u zdí a dostávají z
letectví“ bude pravděpodobně realizován se stejnou mírou
pravděpodobnosti. Proč vymýšlet něco nového, když to staré bude
fungovat dobře? Vzhledem k tomu, že se do letectví nyní přidávají
balistické a řízené střely, MLRS s dlouhým doletem a dělostřelectvo,
nemusíte se moc bát.

Vzhledem k tomu, že loď je dosti drahým produktem vojensko-
průmyslového komplexu jakékoli země, která si je staví svépomocí,
je velmi pochybné, že v budoucnu budeme moci vidět námořní bitvy
v duchu bitvy o Moonsund v Baltské moře v budoucnosti. Vše
rozhodnou údery z co nejbezpečnějších vzdáleností.

Kdo začne, je jasné. Je tu trio dudas playerů (dudas jsou baltské
dudy, kdyby někdo nevěděl), kteří zahrají a zazpívají smutnou
melodii podle daných not, že ... zahrají, co napíšou. A není to
sebevražda. Tady je hlavní začít, a jak ukazuje praxe, pak to kluci
doženou. „Odpovězte na agresi“, kterou samozřejmě spáchalo
Rusko proti jedné z malých, ale velmi hrdých (nejlépe celému
Lotyšsku, protože je blíže k enklávě) republik.

A teď k provokaci došlo a co dál? To, co následuje, je hrozný
průšvih. Dánsko otevře úžiny pro své, v Gdaňském zálivu začne
pandemonium a celé Baltské moře je jen blázinec. Kdo vyřeší
nevyhnutelný nepořádek typu „kdo hodil boty na dálkové ovládání“?
Ponorky, raketové lodě budou rozdány našim i ostatním a civilní
strana to dostane.

A to není můj výmysl, četl jsem mnoho skutečných odborníků, kteří
kdysi nosili černé nárameníky, všichni říkají, že konflikt v Baltu bude
pomíjivý a velmi intenzivní, s komplexním využitím povrchových,
podvodních, vzdušných i pozemních sil.

Zde je třeba poznamenat, že NATO nepotřebuje jednoznačné a
sebevědomé vítězství. Minutu před tímto vítězstvím, jak mnozí na
druhé straně věří, bude následovat jaderný útok. Nikdo proto nechce
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dovést konfrontaci do tak jednoznačného konce. Ale znemožnit
navigaci směrem ke Kaliningradu je snadné.

Protože minonosci, chrlící stovky min do baltských vln, drony-
kamikadze všech pruhů, torpéda, rakety, granáty, bojoví potápěči
všech pruhů - to vše definitivně promění Balt v nesplavné jezero, po
kterém bude chůze dražší i minolovka.

A co náš rozvrh?

 
Pro začátek tzv. polská flotila: tři ponorky a dvě fregaty. Ne bůh ví co,
ale blízko.

 
Švédsko: 5 ponorek, 7 korvet a 7 minolovek.
Finsko: 6 minolovců a 13 minolovek.

 Německo: 6 ponorek, 12 fregat, 6 korvet a 19 minolovek.

https://cs.topwar.ru/armament/drones/
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Je jasné, že veškerá tato síla nebude fungovat, ale i ta část, která je
schopna vypouštět torpéda zpod vody a házet do vody miny, je víc
než dost na to, aby paralyzovala veškerou dopravu na trati Usť-
Luga-Svetlogorsk.

Může DCBF představovat alespoň něco z hlediska protiakce?
Nominálně ano. Teoreticky může "komáří flotila" hrát proti obvyklé
flotile s protilodními střelami. V praxi je otázkou, zda malé raketové
lodě odolá moderním fregatám.

"Uran" je velmi dobrá, i když stará raketa, ale aby s ní "vyděsili"
německou fregatu bádensko-württemberského typu, potřebují
alespoň 3-4, protože raketa je určena pro lodě s výtlakem až 5000
tun. Jestli si ale německá fregata dovolí šťouchat Urany, je otázka,
jelikož je vyzbrojena raketami RAM, které jsou také docela dobré, co
se týče ničení protilodních raket.

 
„Komáři“ enklávu rozhodně neochrání. Úvahy o účinnosti DCBF v
jeho moderní podobě jsou bohužel chmurné, protože flotila je ve
skutečnosti flotila malých lodí, posílená čtyřmi moderními korvetami.
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Když se podíváte na složení kaspické flotily, budete překvapeni, že
můžete konstatovat, že tam nejsou o nic méně moderní lodě a
možnosti z hlediska jednorázové raketové salvy, pokud hůř, tak nic
moc. . Za dvě korvety.

Jaký je závěr a co dělat?

 
Existuje názor, že nové lodě z Baltského moře by obecně mohly být
přemístěny do Černého moře. Lodí je tam dnes jednoznačně
nedostatek a do budoucna je cílů víc než dost. Staré lodě lze opustit,
jejich osud bude v každém případě nezáviděníhodný, začněte tam
plnohodnotný konflikt.

Otázka „jak chránit naše břehy“ nevyžaduje mnoho přemýšlení.
Čeho se všechny lodě bojí. Letecké a pobřežní komplexy. Operačně-
taktické komplexy s balistickými a řízenými střelami. "Bal" nebo
"Bastion", maskovaný na břehu, je pro loď mnohem obtížnější odhalit
než stejný RTO, který vyplul na moře. Vypočítat trajektorii a trefit
něco na místě startu? Umět. Ale - 2 minuty na všechno, pak se
stejný "Bastion" sroluje a opustí místo svého startu rychlostí 60 km /
h.

Nasycení našeho pobřeží mobilními raketovými systémy je velmi
obtížný, ale důležitý úkol. Není jednoduché umístit, je nutné vytvořit
hromadu pozic, hlavních, záložních, falešných, znesnadňujících
nepříteli preventivní úder.
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Ano, RTO nesou 8 Uranovů a Bastion nese 2 Yakhonty. Dále čistá
aritmetika, ve které vítězí pobřežní komplex.

Nemáme normální flotilu schopnou chránit Kaliningrad. To znamená,
že se s jeho stavbou nevyplatí spěchat, není ani čas, ani peníze, ani
výrobní kapacita. A další raketové prapory, spojené s odpalovacími
raketami, schopné nejen zabránit protivníkovi dostat se k jejich
břehům, ale také mu přímo v hlavním městě naznačit, že není dobré
nás urážet.

Helsinky jsou 250 km v přímé linii od Leningradské oblasti nebo ještě
méně. Do Stockholmu 500, ale pro „Kalibr“ to není vzdálenost.

Navíc dálkové a strategické letecké základny na severu, odkud
mohou přilétat Tu-22M, Tu-95 a Tu-160, nejsou o nic méně důležitou
součástí úspěchu než Balls and Bastions.

A vůbec, moře je polovina bitvy, je velmi důležité, co se bude dít na
souši.
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Je zde ještě jeden nečekaný prvek. Tohle je... NATO!

 
Existují lidé, kteří jsou velmi skeptičtí k tomu, co je napsáno výše.
Tedy k rychlému a bezpodmínečnému vítězství NATO v Pobaltí. A to
jsou lidé... Švédové! Možná proto Švédsko ještě není v bloku, na
rozdíl od svých slabých sousedů.

V této zemi existuje taková instituce, jako je Institut pro výzkum
obrany (FOI), instituce, která funguje z peněz švédského
ministerstva obrany a pravidelně potěší armádu seriózními analytiky,
které jsou pak zveřejňovány bez tajných složek pro všechny.

Existovala taková publikace „Zadržování s posilami. Silné a slabé
stránky obranné strategie NATO. Překlad možná není úplně přesný,
ale: člověk má dojem, že psali jen pro Balty, Finy a Poláky.

Za hlavního nepřítele zemí NATO ve válce s Ruskem tedy Švédové
nepovažují rakety ani bomby, ale čas. Čas, který zabere přesun a
nasazení sil bloku.
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Víte, zdá se, že tady to je, divize támhle, brigáda támhle... Všichni
potřebují provést velmi složité manipulace, aby mohli začít bojovat a
chránit tyto malé. To znamená, že vše vypadá přesně jako u nás:

 - načtení do PPD;
 - přesun do divadla;

 - nasazení v dané oblasti;
 - začátek nepřátelství.

A i tady se najde pár čertů, kteří sedí v detailech. Za celou dobu, co
byli pobaltští vojáci v NATO, neproběhlo na jejich území jediné
cvičení na úrovni brigád. O divizních prostě mlčíme, všechny
manévry v pobaltských státech s vojenskými formacemi těchto zemí
byly na úrovni praporových skupin.

Ale i ty tzv. NATO Response Force (NRF), které dorazily, které na to
stráví týden, pokud tam za týden něco zbude, toto něco se bude
muset sloučit do NRF a doplnit praporové skupiny na brigády.

Jestli je za týden co doplnit.

Kromě toho, za týden to bude stále jen miška NRF a místních
jednotek, nesourodá a nekonzistentní. Zde si můžeme připomenout
ostudu modelu z roku 2017, kdy se americké a německé
ministerstvo obrany odvážilo uspořádat cvičení pro dvě obrněné
brigády. Vznikl z toho takový paskvil, o kterém si půl roku psali
všichni zúčastnění v tématu. Zde i naši organizátoři armádního
nepořádku zamyšleně poškrábali čepice se slovy „Ne, to nemůžeme.
Musíš se učit…"

Tehdy se 1. americká tanková brigáda 40 dní švábila doma,
shromáždila se s hříchem napůl, potopila se a o 21 dní později se
shromáždila v Antverpách. No a po dalších 15 dnech dorazila na
cvičení do Polska. Tedy přibližně 76 dní, tedy více než dva měsíce.

Samozřejmě, pokud si vše naplánujete dopředu a začnete válčit s
Ruskem půl roku předem...
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Německá lehká obrněná brigáda byla právě z NRF, do Polska to
trvalo přesně 17 dní. Přes, zdůrazňuji, území Německa, ne přes
Řecko jel.

A to vše v rámci operační strategie 4 x 30, která počítá s nasazením
30 motostřeleckých praporů, 30 leteckých perutí a 30 válečných lodí
v jedné ze zemí NATO za účelem její ochrany do 30 dnů.

 I bez našeho zásahu to bude pestrobarevná show s hrabacími tanci.

 
Takže opravdu má smysl nedívat se směrem k Baltské flotile, ve
stavu, ve kterém se nachází, nebude schopna něco skutečného. Je
tedy nutné přepnout pozornost na půdu. Polsko, které dnes skupuje
zbraně po celém světě a připravuje se kdo ví na co – to myslí vážně.
A s přepady pánů – a ještě víc.

Samozřejmě sledovat, jak se naše černomořská flotila účastní NWO
a jaké v tom má výsledky, je pro Pobaltí, abych byl upřímný, děsivé.
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Když však říkám, že lodě DCBF mohou být zničeny na molech,
nemyslím tím, že je bude nutné doprovodit ke dnu se slzami v očích,
ale prostě přijmout opatření, která zajistí, že to, co může tyto lodě
zničit, byl zničen dříve.

Poměrně jednoduchý recept na vítězství.
 
 


